
 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Referat møde i DI-B tirsdag den 3. oktober 2023 kl. 20-22 på Teams  
 

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Rune Hansen (RH), Caroline Seehusen (CS), Eva Maria 
Grout (EMG), Anders Kaihøj (AK), Kristiane Klindt (KK). 

Ikke tilstede: Charlotte Vestergaard (CV), 
 
 

 

 
Dagsorden: 
 

 

 Referat: 
 

 
1. Godkendelse af referat af møde den 

12. september 2023  

  

 
Eventuelle rettelser sendes skriftligt til KK som 

indsætter rettelser og gensender. 

 

2. Nyt fra Komiteerne  

 
Klub: 

Har måttet aflyse det fysiske klubmøde den 30. 

september på grund af for få tilmeldte. Dette rejser 

spørgsmålet: Hvordan får man bedre kontakt til 
klubberne? Hvad kan få folk til at komme fysisk? Rejser 

også spørgsmålet, hvordan man får klubberne til at 

komme til komiteens formøde til GF? Hvad skal der på 

dagsordenen?  
Hestevelfærdskurserne til klubberne skal så 

kommunikeres per mail i stedet. 

 

Sport: 
GF- komitemøde: sportens priser skal uddeles her. Man 

kunne have nominerede også? 

Gæðingalíst: clinic med Mette Mannseth den 14. januar 

på Vilhelmsborg. Det er lokalklubben Aska der arrangere 
det i samarbejde med SK. 

 

Natur: 

Holdningspapir om ”lovsikret adgang til naturen” er 
færdigskrevet og skal nu rundt om hele bestyrelsen. Det 

behandler 5 forskellige områder. 

Til komitemøde til GF bliver der præsenteret: 

• Holdningspapir vedr. ”Indhegnet natur” og 
• Holdningspapir ”Heste og biodiversitet”. 

Den 4.10. var der møde i FR om ”Græsning og 

Friluftsliv” og der har været afholdt GF i FITE. 

CS rettelse: Natur:  
Holdningspapir om ”lovsikret adgang til naturen” er 

færdigskrevet og skal nu layoutes, suppleres med fotos 

og illustratiomer og rundt om hele bestyrelsen. Det 

behandler 5 forskellige områder: Adgang til ridning i alle 
skove - Adgang til ridning i det åbne land - Adgang til 

ridning i ny natur - Bedre adgang til ridning på strande - 

Forbindelser fra stald til natur og mellem naturområder. 

Til komitemøde til GF bliver holdningspapiret 
præsenteret. Holdningspapirer vedr. ”Indhegnet natur” 

og ”Heste og biodiversitet” er under udarbejdelse.  

Den 4.10. var der møde i Friluftsrådet om ”Græsning og 

Friluftsliv” med oplæg v. jurist Lasse Baaner, KU. Tove 
Urup Madsen, BL og CS deltog. 

Den 25. 09 har været afholdt generalforsamling i FITE. 

CS deltog virtuelt. Vigtigste emner på europæisk 

niveau: Horsewelfare - Education - Crossborder - 
Transportation. FITE opfordrer til at dele viden og 

synspunkter med FITE for fælles indsats i EU, ENOS og 



 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

European Horse Network. Internationalt møde om 

Equestrian Tourism afholdes 2024 i Italien. 
 

Avl: 

Der er blevet sat to avlerkurser i kalenderen i efteråret 

og der er foreløbig fin tilmelding. Kurserne afventes med 
spænding og interesse og det er intensionen hurtigst 

muligt at komme videre med et Avlerkursus 2, men 

stambogsreglement tager tiden. 

 
Det fortsatte arbejde med stambogsreglement 

fortsætter. 

 

 
3. Budget 2023-24 

Sport: Budget 2024: 

Tidstagningsudstyr til pas 

Hegnsholdere i Herning 
Uddannelse af GædingaList dommere 

 

Sekretariat: Ansættelse af en 37 timer 

kommunikationsmedarbejder? 
Stambogskontor: Funktionstillæg til 

registrator? 

Hedeland: Vogn 

  
Dead-line for budgetønsker: 

 

 

 

 
Sport: 

Der er et ønske om at DI ejer et tidtagningsudstyr til 

pasdisciplinerne. Det vil koste ca 75.000 kr. Det kræver 

lidt flere overvejelser inden det sættes på budget. Er det 
rigtigt, Anders ? 

Hegnsholdere til hegn om ovalbane i Herning – sættes 

på budget- Ca 50.000 kr 

 
Dommere til Gæðingalíst er vigtigt hvis disciplinen skal i 

gang i DK – sættes på budget – ca 50.000 kr. 

 

Eliten: 
Afhængig af om eliten har brugt alle deres penge skal 

de have igen af hovedsponsorpengene op til 100.000 kr. 

KK kigger på deres regnskab for 22/23. 

 
Kommunikationsmedarbejder: 

Der er brug for en person og flere timer efter at Pernille 

er stoppet. Der skal budgetteres med en ekstern person 

ca 25-30 timer om ugen svarende til 350.000-400.000 
kr om året. 

 

Klubmøde: 

Budgetteres md 30.000 kr ex. til at få oplægsholdere 
der kan få klubberne til at møde op. 

 

Pararyttere: 

Budgetteres med 30.000 kr for at få det i gang og 
kørende. 

 

Hedeland:  

Hedeland skal have en sekretariatsvogn til max 100.000 
kr. Hedeland finder den, køber den og sender regningen 

til DI – dog max 100.000 kr. 

 

Natur: 
Hjælp til kommunikation, søgning af fondsmidler og en 

lobbymedarbejder. 

 

 
3. Generalforsamling 

 

Program for GF:  

 
- Kandidater: 

 

-Vedtægtsændringer – klage of 

ordensudvalg 
- ret til at deltage i aktiviteter uanset 

 
DEADLINE for alt der skal på GF er den 1. 

november!!!! 

 

Program for GF: 
 

10-11.30 Janne Winther: ”Konfliktadfærd hos  

konkurrence-heste” 

 
11.30-12.30 Frokost 
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pasfarve. 

 
Forslag til behandling på GF 

- SBL 4 forslag 

- Rune Svendsen 1 forslag 

- Blåkilde 1 forslag 
- William Flügge 2 forslag 

 

 

 

12-14 Komitemøder 
 

14.30-17 GF – streaming! 

 

Kandidater: 
Charlotte Vestergaard går af som næstformand. Hvem 

kan være en mulig kandidat? Det må gerne være en 

jyde.  

Arbejdsområderne kunne være etiske retningslinjer i 
hele foreningen og strukturændringer. 

 

Sport:  

der er en ledig plads og SK har en kandidat. 
 

Avl: 

RH er på valg og genopstiller. 

Hrannar er på valg og genopstiller. 
Mette Høj’s plads er ledig. 

Mathilde Bogh stiller op og måske Ulla Marstrand. 

Henriette genopstiller som suppleant. 

 
Klub: 

Eva stiller op som formand. 

Rikke Sølvberg stiller op som næstformand. 

Anne Sofie og Stine genopstiller. 
Mangler en suppleant. Ideer ønskes? 

 

Natur: 

Kim Clausen og Birgit Lehmann er på valg. 
Mere vides ikke for nuværende. 

 

GF Forslag: 

Vedtægterne: 
KK og Birgitte Herfelt skal gøre vedtægterne 

kønsneutrale, så de kan fremlægges på GF og føje ind at 

alle ren-racede islandske heste kan deltage i samtlige 

foreningsaktiviteter. S. 3 i vedtægterne. 
 

 

 

 
4. Forum for Hestevelfærd og  

Hestevelfærd og fremskridt i udrulning af 

initiativer  

 
 

 

 
Områderne om medicinering og doping er i skrivefasen. 

Det der diskuteres lige nu er overvågning i opvarmning 

og generelt omkring udstyr. Arbejdet skrider fremad og 

endemålet er en rapport til det Dyreetiske Råd, hvor 
hestebranchen gør rede for hvad man iværksætter på 

baggrund af Rådets rapport. 

 

DI skal udarbejde et forslag til FEIF, som går på at 
forbyde pisk i alle pasløb og at fastlægge overvågning 

på opvarmningsarealer. 

 

 
6. Årsberetning 

SU – om outline og de ting vi skal have 

med i Årets beretning 

 
- Hvad har komiteerne brug for? 

- Dead-line: 

 

 

 
Årsberetningen skal indeholde afsnit om blandt andet: 

Hestevelfærd 

Stambogskontoret 

Økonomi 
Et fremadrettet ønske om at arbejde med 

bæredygtighed i foreningen. 

Samt de sædvanlige afsnit fra komitteer.  
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7.  

 

 

 

8. Nordiske mesterskaber: 

Hørringsperioden er overstået og vi har 

fået mange tilkendegivelser fra klubber 
der gerne vil hjælpe til NM – dejligt. 

Sporten peger på Lisa La Cour som 

tovholder for nordiske mesterskaber 2024. 

Model: Foreningshybrid med professionel 
ledelse kombineret med klubbernes 

arbejdskraft. 

Budget: Op til 15% af omsætningen vil 

være til aflønning af professionel ledelse. 
Næste skridt er en kontrakt med 

tovholder? 

  

  
Fejl i GF referat 2023 

Der er byttet om på Kristiane B Hansen og 

Lisa La cour´s valgperioder på 1 og 2 år. 

Kan vi få rettet det i referatet? 
  

 

 

Lisa La Cour bliver tovholder for NM 2024. Der skal 

laves en kontrakt med hende. KK udfærdiger. 

Bestyrelsen godkender. 
Projektgruppen består af : Anders Kaihøj, Trine Winther, 

Andreas Hejndorf, Stine Sandahl og Lisa La Cour i 

spidsen. 

Mange klubber vil gerne deltage med frivillige og 
bidrage den vej. 

SK har kommunikeret på medierne om dette. 

 

Budget er undervejs – det skal gå i 0. Målet er at 
deltagergebyret ender på 6.000 kr per rytter. Der er 

lavet hjemmeside (som en underside til islandshest.dk – 

så siden kan genbruges til andre event senere) og logo, 

som præsenteres i Stockholm den 14.-15. oktober. 
Ligeledes præsenteres manualen og budget på det 

Nordiske møde i Stockholm. 

 

Lisa og Kk holder et møde om det praktiske. 
 

 

 

9. Etablering af 300m bane i Herning: 
3 tilbud er modtaget 

1. Ca Pris 750.000 kr 

2. Ca Pris 500.000 kr 

3. Ca Pris 500.000 kr 
SK har brug for at der tages stilling til 

dette nu. 

 Møde med MCH: 

 

 

AK og KK holder møde med MCH hos MCH torsdag den 
12. oktober om baneudvidelsen. 

Baneudvidelsen sættes på budget for 23/24. 

  

 

 

 

 
12. Eventuelt 

Midlertidig ordning hvor klubber kan søge 

puljemidler. 

Komite dag 20 januar? 
 

 

 
Komitedag bliver den 13. januar 2024. 

 

 

 

 

Næste møde  

 

 

Planlagt til den 24. oktober. 

 
Udsendt den 19.10. 2023. 
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